
 

Protokół z 6 Posiedzenia Komisji Kultury, Oświaty i Spraw Społecznych, 
które odbyło się w dniu 16 stycznia 2025 roku 

w Centrum Kultury i Inicjatyw Obywatelskich w Podkowie Leśnej przy ul. Lilpopa 18 

 
Obecni członkowie Komisji: 
- Anna Olejniczak-Siara – Przewodnicząca  
- Agata Brzozowska-Kempf 
- Jacek Matłacz 
- Alicja Rotfeld-Paczkowska 
- Ewa Wolska 

oraz 
Dyrektor Centrum Usług Wspólnych Mariola Stecko 
Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej Edyta Żaczkiewicz 
 

Ad. 1) 

Przewodnicząca Komisji rozpoczęła posiedzenie o godzinie 18.33, odczytała klauzule RODO, 
przywitała obecnych na posiedzeniu członków Komisji (obecnych 5 członków Komisji: Anna 
Olejniczak-Siara, Agata Brzozowska-Kempf, Jacek Matłacz, Alicja Rotfeld-Paczkowska, Ewa 
Wolska) oraz stwierdziła kworum. 
 
Ad. 2) 

Przewodnicząca Komisji przedstawiła porządek posiedzenia. 
Wniosków o zmianę porządku obrad nie zgłoszono. 
 
Przyjęty porządek posiedzenia: 
1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie kworum. 
2. Przedstawienie porządku posiedzenia. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji. 
4. Opiniowanie projektów uchwał w sprawach: 
a. ustalenia planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli, maksymalnej 
kwoty dofinansowania opłat oraz form i specjalności kształcenia, na które dofinansowanie jest 
przyznawane w 2025 r. w placówkach oświatowych, dla których organem prowadzącym jest 
Miasto Podkowa Leśna, 
b. przyjęcia „Gminnego Programu Wspierania Rodziny w mieście Podkowa Leśna na lata 2025 
–2027”. 
5. Przyjęcie sprawozdania z pracy Komisji za 2024 rok. 
6. Propozycja planu pracy Komisji na 2025 rok. 
7. Sprawy różne. 
8. Zamknięcie posiedzenia. 
 



 

Ad. 3) 

Przewodnicząca Komisji zarządziła przegłosowanie projektu protokołu z posiedzenia Komisji 
Kultury, Oświaty i Spraw Społecznych z 27 listopada 2024 roku. 
W wyniku głosowania: 4 za, 0 przeciw, 1 radny wstrzymał się od głosu, protokół został przyjęty. 
 
Ad. 4) 

a)  
 
Dyrektor CUW Mariola Stecko powiedziała, że plan jest przyjmowany co roku. Zazwyczaj na 
doszkalanie przeznaczane jest 0,8% rocznych wynagrodzeń. W obecnym roku w budżecie 
zarezerwowano 50.000 zł dla nauczycieli w szkole i 9.000 zł w przedszkolu. Rady pedagogiczne 
w tych jednostkach przygotowały listę 54 szkoleń z których nauczyciele chcieliby skorzystać. 
W porównaniu do lat poprzednich, obecnie środki na ten cel są w pełni wydatkowane. Kadra 
pedagogiczna poszerza swoje kompetencje, uczestniczy w licznych szkoleniach, a część 
nauczycieli podejmuje również drugi kierunek studiów. Uchwała została pozytywnie 
zaopiniowana przez związki zawodowe. 
 
Przewodnicząca Komisji zapytała o listę szkoleń. 
Dyrektor CUW Mariola Stecko powiedziała, że lista została przygotowana zgodnie z 
potrzebami nauczycieli lub dyrektora jednostki. W szkole jest duża liczba nauczycieli, a część z 
nich skorzysta z kursów online, które są tańsze niż szkolenia stacjonarne.  
 
Radna Agata Brzozowska-Kempf zapytała czy w szkole będzie organizowany kurs NVC.  
Dyrektor CUW Mariola Stecko powiedziała, że dyrekcja szkoły nie skierowała wniosku do 
budżetu w tym zakresie.  
 
Dyrektor CUW Mariola Stecko powiedziała, że gmina jest zobowiązana do zarezerwowania 
wybranej kwoty na dokształcanie nauczycieli. W przypadku niewykorzystania całej kwoty, 
środki wracają do budżetu. 
  
Radna Agata Brzozowska-Kempf zapytała czy Centrum Usług Wspólnych kontroluje 
wykorzystanie środków na dokształcanie. 
Dyrektor CUW Mariola Stecko powiedziała, że tak. Z jednostek oświatowych przekazywane są 
potwierdzenia skorzystania z kursów i faktury z kwotą do zapłaty.  
 
Radna Agata Brzozowska-Kempf zawnioskowała o przekazanie Radnym zeszłorocznego 
zestawienia rodzajów szkoleń, z których skorzystali nauczyciele i wydatkowanych na nie kwot. 
 
Przewodnicząca Komisji Kultury, Oświaty i Spraw Społecznych zarządziła zaopiniowanie 
projektu uchwały w sprawie ustalenia planu dofinansowania form doskonalenia 



 

zawodowego nauczycieli, maksymalnej kwoty dofinansowania opłat oraz form i specjalności 
kształcenia, na które dofinansowanie jest przyznawane w 2025 r. w placówkach 
oświatowych, dla których organem prowadzącym jest Miasto Podkowa Leśna. 
Wyniki głosowania: 5 ZA , 0 PRZECIW, 0 WSTRZYMUJĘ SIĘ   
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 

b)  
 
Kierownik OPS Edyta Żaczkiewicz powiedziała, że uchwała nie zmieniła się względem lat 
poprzednich i dotyczy kontynuacji programu na kolejne trzy lata. Program umożliwia pracę 
asystenta rodziny. W Ośrodku zatrudniony jest jeden asystent, który pracuje z potrzebującymi 
tego rodzinami. W poprzednim roku z takiej pomocy korzystało 11 rodzin, a w obecnym 5. 
Program ma na celu wspieranie rodzin w oparciu o współpracę z różnymi poradniami 
psychologicznymi i jednostkami pomocowymi na terenie gminy i powiatu.  
 
Przewodnicząca Komisji zapytała w jaki sposób rodziny potrzebujące asystenta mogą zgłosić 
się do korzystania z programu. 
Kierownik OPS Edyta Żaczkiewicz powiedziała, że najczęściej rodzinę zgłasza szkoła, pedagodzy 
albo kurator. Program służy zabezpieczeniu losu dziecka w rodzinie.  
 
Przewodnicząca Komisji zapytała w jaki sposób w gminie realizowana jest kampania dotycząca 
wzmacniania więzów rodzinnych.  
Kierownik OPS Edyta Żaczkiewicz powiedziała, że w szkole podstawowej realizowana jest 
odgórna kampania „Postaw na rodzinę”, z której mogą korzystać pedagodzy i nauczyciele 
pracujący z dziećmi. Dodatkowo w CKiIO były prowadzone zajęcia dla dzieci dotyczące tego 
tematu. 
 
Przewodnicząca Komisji zapytała o punkt programu dotyczący dofinansowania wyjazdów 
dzieci.  
Kierownik OPS Edyta Żaczkiewicz powiedziała, że dofinansowanie z gminnego programu 
dotyczy jedynie wyjazdów profilaktycznych.  
 
Radna Agata Brzozowska-Kempf zapytała czy do OPS zgłaszają się dzieci dotknięte przemocą 
psychiczną uczęszczające do szkół prywatnych lub w innych gminach. 
Kierownik OPS Edyta Żaczkiewicz powiedziała, że program „Przeciwdziałania przemocy w 
rodzinie” wspiera rodziny mieszkające na terenie Miasta Podkowa Leśna bez względu na to do 
jakich placówek uczęszczają dzieci z tych rodzin.  
 
Radna Alicja Rotfeld-Paczkowska zapytała czy szkoły niepubliczne z terenu Podkowy Leśnej 
również zgłaszają dzieci do uczestnictwa w programie. 
Kierownik OPS Edyta Żaczkiewicz powiedziała, że jeśli sprawa dotyczy dziecka mieszkającego 



 

na terenie gminy to jest możliwość jego zgłoszenia również przez jednostki niepubliczne.  
 
Przewodnicząca Komisji Kultury, Oświaty i Spraw Społecznych zarządziła zaopiniowanie 
projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Gminnego Programu Wspierania Rodziny w mieście 
Podkowa Leśna na lata 2025 –2027”. 
Wyniki głosowania: 5 ZA , 0 PRZECIW, 0 WSTRZYMUJĘ SIĘ   
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 

Ad. 5) 

Przewodnicząca Komisji wyświetliła projekt sprawozdania z pracy Komisji Kultury, Oświaty i 
Spraw Społecznych za 2024 rok.  
 
Radni zapoznali się ze sprawozdaniem, nie zgłoszono uwag. 
Przewodnicząca zarządziła głosowanie projektu sprawozdania z pracy Komisji Kultury, Oświaty 
i Spraw Społecznych za 2024 rok.  
W wyniku jednomyślnego głosowania sprawozdanie z pracy Komisji zostało przyjęte.  
 
Ad. 6) 
Przewodnicząca Komisji wyświetliła projekt planu pracy Komisji Kultury, Oświaty i Spraw 
Społecznych na 2025 rok.  
 
Projekt planu pracy obejmował: 
1. Podjęcie dyskusji i zaplanowanie działań związanych z obchodami stulecia Miasta. 
2. Monitorowanie działań Urzędu Miasta w zakresie: 

a) wykonania budżetu w obszarze działań Komisji,  
b) realizacji programu profilaktyki zdrowotnej na terenie miasta z uwzględnieniem 

przeciwdziałania skutkom pandemii 
c) działalności Ośrodka Pomocy Społecznej 
d) sposobu realizacji procesu dydaktycznego (w tym finansowanego ze środków 

zewnętrznych) i wychowawczego w jednostkach oświatowych w latach szkolnych 
2024/2025 i 2025/26, 

e) realizacji polityki kulturalnej miasta, w szczególności działań Miejskiej Biblioteki 
Publicznej i Centrum Kultury i Inicjatyw Obywatelskich 

3. Podejmowanie inicjatyw mających na celu: 
a) wsparcie seniorów (integracja, aktywizacja, zdrowie) 
b) możliwości wykorzystywania infrastruktury położonej na terenie Miasta Podkowa 

Leśna do celów sportowo-rekreacyjnych (ewentualna renowacja istniejącej, w tym 
placu zabaw dla dzieci) 

c) rozwijanie kultury fizycznej w mieście, 
d) wspieranie działań i inicjatyw kulturalnych mieszkańców, 



 

e) umożliwienie dzieciom z Ośrodka dla Cudzoziemców Dębak otrzymywanie posiłków w 
szkole samorządowej, 

f) wspierania osób neuroatypowych oraz osób w kryzysie emocjonalnym,  
g) edukację w obszarach: zdrowia psychicznego, ekologii, bezpieczeństwa (w tym 

pieszych i innych użytkowników dróg np. przez wprowadzenie elementów 
odblaskowych). 

4. Działanie na rzecz wzmocnienia współpracy z miastem partnerskim Piedimonte San 
Germano. 
5. Praca nad aspektami społecznymi powstającej strategii rozwoju miasta w latach 2026-2040. 
6. Składanie wniosków bieżących i budżetowych, monitorowanie budżetu miasta, wyrażanie 
opinii i stanowisk, opiniowanie uchwał na sesje Rady Miasta – będących w kompetencjach 
Komisji. 
7. Realizacja zadań bieżących, mieszczących się w zakresie merytorycznego działania Komisji, 
zleconych przez Radę Miasta oraz podejmowanie tematów wnoszonych do Komisji przez 
mieszkańców. 
 
Przewodnicząca zarządziła głosowanie projektu planu pracy Komisji Kultury, Oświaty i Spraw 
Społecznych na 2025 rok.  
W wyniku jednomyślnego głosowania plan pracy Komisji został przyjęty.  
 
Ad. 7) 
Radna Ewa Wolska poruszyła temat rezygnacji ze zmiany czasu z letniego na zimowy i 
odwrotnie. Ustawodawca ma uregulować kwestię zmiany czasu do 2026 roku. Jak wynika z 
konsultacji społecznych, 80% ankietowanych nie chce zmieniać czasu. Zaproponowała 
przeprowadzenie wśród mieszkańców Podkowy Leśnej ankiety, w której odpowiedzą na 
pytania czy chcą zmieniać czas i przy jakim czasie chcą zostać. Dzięki temu gmina będzie miała 
odpowiedź dla ustawodawcy gdy sejm będzie zajmował się tym tematem.  
 
Radna Agata Brzozowska-Kempf powiedziała, że ankietę można dołączyć do Biuletynu Miasta. 
Można również stworzyć uchwałę w tym zakresie i rozesłać ją do innych gmin w celu 
zwiększenia świadomości.  
 
Ad. 8) 
Przewodnicząca Komisji zamknęła posiedzenie o godzinie 19.44. 

Protokół sporządził Daniel Myszkowski 

 
                                                                                                      

Przewodnicząca Komisji  
Kultury, Oświaty i Spraw Społecznych 

/-/ 
Anna Olejniczak-Siara 

 


